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J E G Y Z  K Ö N Y V 
 
 
Készült: Kalocsa Város Önkormányzata Képvisel -testületének 2025. április 1-jén 8:00 órakor 

kezd  rendkívüli ülésér l 
 
Ülés helye: Városháza Díszterme 
 
Jelen vannak: Dr. Bagó Zoltán Dr. Vincze András 
  Kákonyi István Turi Tibor (1. napirendt l) 

Schmidt Rajmund Dr. Magóné Tóth Gyöngyi 
  Bolvári Ferdinánd Király Róbert 
  Simon Zoltán  Illés Krisztina 
  Borbola Péter  Pécsi Vivien 
 

Képvisel : 12 f  
 
Tanácskozási joggal jelenlév k: 
  Dr. Kiss Csaba jegyz  
  Dr. Látó Anita aljegyz  
 
 Önkormányzati Hivatal részér l: 
  Molnár Gábor Pénzügyi Osztályvezet  
  Jusztin-Gonda Nóra Városüzemeltetési és Fejlesztési Osztály, ügyintéz  
 
Jegyz könyvvezet : Kákonyi Júlia 
 
 __________________________________________________________________________________ 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Szeretettel tettel és tisztelettel köszöntök mindenkit Kalocsa város soron következ  testületi 
ülésén. A kiküldött napirendi pontoknak megfelel en ez egy rendkívüli ülés egy napirendi 
ponttal. Megállapítom, hogy a testület határozatképes, Turi Tibor az imént jelezte telefonon, 
hogy nem fog ideérni, illetve többen jelezték azt, hogy kevés idejük van, úgyhogy belecsapunk. 
11 f vel határozatképes a testület, jegyz könyv-hitelesít nek, nem tudom, hogy most hol tart a 
sor, de kezdjük elölr l, akkor Simon képvisel  urat és Kákonyi képvisel  urat kérdezem, hogy 
a jegyz könyv-hitelesítést vállalják-e? Vállalják, köszönöm szépen. Akkor két szavazást kérek, 
az els  Simon Zoltán képvisel  úrnak a jegyz könyv-hitelesítésér l. 
 
A képvisel -testület a polgármester Simon Zoltán jegyz könyv-hitelesít re tett javaslatát 11 
igen szavazattal elfogadja. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Most Kákonyi István képvisel  úrnak a jegyz könyv-hitelesítésér l. 
 
A képvisel -testület a polgármester Kákonyi István jegyz könyv-hitelesít re tett javaslatát 11 
igen szavazattal elfogadja. 
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Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
A kiküldött napirendi pontnak megfelel en akkor az els  és egyetlen napirendi pontunkra 
térjünk rá, Konzorcium alapítása és fejlesztési igény benyújtása a Versenyképes Járások 
Program keretében. A rendkívüliségnek és a sürg sségnek pedig az az oka, hogy ma lesz a 
konzorciumi megállapodásról az érintett polgármesterekkel egy utolsó körös egyeztetés, és 
utána szeretnénk az anyagot beadni az illetékeseknek, hiszen F ispán Úr és Megyei Közgy lési 
Elnök Úr jelezte, hogy jó lenne, hogyha ezek az okiratok még ezen a héten beérkeznének, hiszen 
nekik is vannak ezzel kapcsolatos feladataik. Kérdezem a Tisztelt Képvisel -testületet, hogy az 
el terjesztéssel kapcsolatosan kérdés vagy észrevétel van-e? Király Róbert képvisel  úr. 
 
Király Róbert képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. A sürg sségre való tekintettel az el terjesztést korábban 
nem tárgyaltuk. Nekem csak egy olyan kérdésem lenne, hogy a területek föl vannak itt sorolva, 
hogy körülbelül azt tudjuk-e már, hogy milyen arányban oszlik meg ez a 70 millió Forint 
ezekben az alterületekben? 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Abban az arányban oszlik meg, hogy a városi rend rkapitányság a megyei 
rend rkapitánysággal közösen még valamikor januárban költségvetési tárgyalások kapcsán 
jelezte azt, hogy hány darab térfigyel  kamerára lenne szüksége ahhoz, hogy be tudjon 
kapcsolódni ebbe a járási szint  térfigyel  kamerarendszerbe. Ehhez kapcsolódóan 
egyeztetnünk kellett Bátya önkormányzatával, hiszen az 51-es út kapcsán az áthaladó 
forgalommér s, rendszámfelismer s rendszerben még Bátyának voltak technikai elképzelései, 
és ezek után Kákonyi képvisel  úrra nézek, 14, azt hiszem 14 darab kamera lenne a rendszerbe 
betervezve a rend rkapitányság kérésének megfelel en, és a maradékot gondolnánk a 
közvilágítás fejlesztésre fordítani. Remélem kielégít  a válasz. Borbola Péter képvisel  úr. 
 
Borbola Péter képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. Én a konzorciumi együttm ködési megállapodással 
kapcsolatban kérdeznék, amit itt említ az anyag, és ennek az aláírására hatalmazzuk fel a 
Polgármester Urat. Err l lehet-e többet tudni, vagy azt fogja mindössze tartalmazni, ami az 
anyagban van, vagy maga a megállapodás az egy b vebb kör  valamit még fog tartalmazni, 
amit esetleg most nem tudunk? Ezt tudhatjuk-e esetleg, miel tt beadásra kerül? Vagy lesz-e 
bármi információnk konkrétan err l a megállapodásról, ha esetleg ezeken kívül tartalmaz 
bármit, ami ide le van írva? Mert elkerülend , hogy rossz pályázat kerüljön be, nehogy 
olyasmibe fussunk bele, ami már el fordult, hogy valami oknál fogva meghiúsul, vagy nem 
arra pályázunk, vagy nem tudom, aminek kapcsán ugye majd b nbakok lesznek. A szokásos, 
mostanában hallható kommunikációja alapján biztos megtalálja Font Sándor országgy lési 
képvisel  urat vagy bárkit, engem, nem tudom kit, és ez a nem is tudom, hogy mondjam, ez a 
folyamatos  adok-kapok  vagy  ez  a  folyamatos  ilyen  gy löletkelt  beszéd,  nem  tudom,  hogy  
fogalmazzak, hogy érthet  legyen, nem érzem, hogy a város javát szolgálná. Azt látom, hogy a 
szlogenjében említett csak a város így nem élvezi a javakat, amiket élvezhetne. Ez a folyamatos 
adok-kapok ez egy picit úgy érzem, rossz irányba viszi a városunkat, nem azt szolgálja, ami a 
valódi cél lenne, Kalocsa városa. És hát itt egy országgy lési képvisel vel való folyamatos vita 
értelmét nem látom, mindössze egy esetben, hogyha itt egy 2026-os országgy lési 
választásokra lenne valamilyen terve a Polgármester Úrnak, nem tudom, hogy van vagy nincs, 
de ez az adok-kapok az én szememben más értelmet nem tud nyerni. Ott viszont maga a stílus, 
amit  Polgármester  Úr  jelenleg  folytat,  ez  inkább  ilyen  Tisza-színekre  emlékeztet,  vagy  nem  
tudom,  hogy  ez  a  toxikus  magabiztosság  ez  hova  vezet,  de  én  azt  látom,  hogy  inkább  az  a  
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közösségre jellemz , ami viszont felvet bennem egy kérdést, hogy így ezekkel a módszerekkel 
akkor hogy akar bejutni Polgármester Úr minisztériumokba? Köszönöm szépen. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Hát ez egy szép nagy komplett kérdéskör volt, ember legyen a talpán, aki ezt megérti. Próbálok 
akkor egyenként válaszolni. Nem fogok indulni Tiszás színekben országgy lési képvisel nek, 
ez Önöknek az idegi becsíp dése vagy berögz dése. Számtalan helyen lenyilatkoztam, ezúton 
is lenyilatkozom, semmiféle politikai szándékom nincsen a következ  évi országgy lési 
választásokon semmilyen színekben megméretni magam. Én tavaly Kalocsa város szolgálatára 
szerz dtem, és ezt az elkövetkezend  további 4 és fél évben még polgármesterként szeretném 
csinálni. A hozzászólása többi része az a politikai munkásságának a része, a Fideszes 
frakcióvezet l ez elvárható, én ezt min síteni nem szeretném. Ami a konkrét kérdés, hogy a 
konzorciumi megállapodásban van-e még valami, ami kés bb kiderül. Ez kicsit ködös 
számomra, ez egy konzorciumi megállapodás, ez a polgármesterek között köttetik ezzel a 
tartalommal, erre a prioritásra. Most kérem a felhatalmazást, hogy majd amikor minden 
képvisel -testület ezt a konzorciumi megállapodást elfogadta, akkor ezen konzorciumi 
megállapodás mentén adjuk majd be a pályázatot. A pályázatnak a m szaki tartalma az valóban 
még további szakmai el készítést kíván, de ez a m szaki szakmai tartalom ez arról szól, amit 
már az el bb mondtam, hogy 14 vagy 15 kamera megy bele, a többi pedig közvilágításra fog 
menni. A kamerák és a közvilágítás részben a rend rségnek a szakmai iránymutatásai alapján, 
részben az MVM-mel egyeztetve és az MVM Lumennel egyeztetve, részben pedig a 8 
önkormányzati képvisel nek az egyéni körzetes lakossági igényeinek a betervezésével fog 
zajlani. Tehát ahova jelezték a képvisel k, hogy egyébként ilyen jelleg  problémák vannak, 
volt ilyen a Paksi közben, a belvárosban, a kertvárosban, mindenhol, oda, ahova egyébként a 
közvilágítási rendszer indokolja. A m szaki tartalomban van, ahol új közvilágítás kiépítése, 
van, ahol a meglév nek a rekonstrukciója, ebben itt a kollégan kre nézek, 2017-t l azt hiszem 
a nem tudom milyen típusú ég k például, azok már nem uniókonformok, és azokat az ég ket, 
azokat szép lassan le kell cserélni. Nátriumos, súgja az Alpolgármester Úr, igen, tehát a 
nátriumos ég knek a cseréje ez egyébként minden önkormányzatnak a problémája, és erre 
megyünk folyamatosan. Ezért is döntött tizen-akárhány önkormányzat arról, hogy a 
közvilágítási részben szeretne szerepelni. Egyébként a járásban azok, akik nem tagjai a 
konzorciumnak, azok egy másik konzorciumban fognak pályázni, és azok egyébként a Szelidi-
tónak a kísértetiesen hasonló technikai tartalmára. Ez egy politikai alku volt, hogy a járásban 
két konzorcium menjen, hiszen szeretnénk maximalizálni a nyerésnek a lehet ségét. Nem 
tudom, mi volt még a kérdés, köszönöm. Király Róbert képvisel  úr. 
 
Király Róbert képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. Az el bb kérdeztem és félig-meddig megválaszolta a 
kérdésemet, illetve azt mondta, hogy a m szaki tartalom még kiépítésre kerül vagy további 
kirészletezésre kerül, mert azt a területet érintette a Polgármester Úr, hogy a térfigyel  kamerák, 
illetve a közvilágítás. De itt több akut cél is föl van sorolva az el terjesztésben, amit én jónak 
tartok, a közterület-fenntartáshoz kapcsolódó eszközök, az ebrendészet, közterület-felügyelet, 
ezek mind olyan témák, amikben Kalocsa fel tud zárkózni. Tehát ezek is benne lesznek 
egyébként? 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Nem. A program keretében támogatásra javasolt tevékenységek közül, mivel mi a négyes 
tengelyen megyünk a településüzemeltetésben, a településüzemeltetésen belül mi a célterületre 
a közbiztonság-fejlesztés és közvilágítás-fejlesztés kategóriát választottuk. Ennek egyébként 
költséghatékonyság az oka, hiszen például az említett gépeknél a közös fenntartás elég 
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nehézkes. Tehát venni úgy egy közterület-fenntartó gépet, hogy egyébként Uszód és mondjuk 
Kalocsa együtt dolgozik rajta, azt elég körülményesnek gondoltuk itt az önkormányzatokkal, 
hogy azt hogyan tudjuk a való életben m ködtetni, míg a közvilágítás és a térfigyel  kamerák 
vonatkozásában nagyon sokat tudunk spórolni. És ez majd még egy következ  olyan egyeztetés 
tárgya, amire Borbola képvisel  úr is kérdezett, mert vannak olyan települések, akik már 
el rébb járnak az ilyen jelleg  projektekben. Van olyan település például, ahol komplett tervek 
és árajánlatok vannak. Egységesítjük a m szaki tartalmat és spórolunk azzal, hogy 
homogenizáljuk a tervezést is meg a kivitelezést is, és nagyobb méret  beszerzés 
vonatkozásában a beszerzési árból spórolni tudunk. Tehát van olyan önkormányzat, aki 
egyébként tervekkel jön, van olyan önkormányzat, aki már árajánlatokkal jön, van olyan 
önkormányzat, aki pedig területtel és beszerzési céllal jön, és ezeket próbáltuk összegyúrni úgy, 
hogy ki tudjuk maxolni, hogy Forint/darabszámra hatékonyan m ködjünk. Bólogatnak a 
lányok, úgyhogy jól mondtam, k sokkal jobban értenek hozzá. Bolvári képvisel  úr. 
 
Bolvári Ferdinánd képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. Elnézést kérek, én úgy érzem, hogy mintha már a 
napirendr l beszélnénk, de nem volt még szavazás a napirendi pontokról, és ezt szeretném 
kérni. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm. Tehát el ször szeretnék egy szavazást kérni arról, hogy elfogadjuk a kiküldött 
napirendi pontoknak megfelel en a mai napirendet. Szavazás következik. 
 
 
N A P I R E N D : 
 

1. Konzorcium alapítása és fejlesztési igény benyújtása a Versenyképes Járások Program 
keretében 
El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 

 
A képvisel -testület 11 igen szavazattal elfogadja a napirendet. 
 __________________________________________________________________________________ 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Akkor rátérünk a napirendnek a tárgyalására. 
 
Bolvári Ferdinánd képvisel : 
Elnézést, nem tetszett megkérdezni, hogy van-e esetleg másnak valamilyen napirendi javaslata? 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Kérdezem a Tisztelt Képvisel -testületet, hogy van-e valakinek más napirendi javaslata a 
kiküldött napirendhez képest? Bolvári Ferdinándnak ezek szerint van. 
 
Bolvári Ferdinánd képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. Igen, kett  témában szeretnék napirend el tt szólni, és lenne 
egy kérdésem majd a tárgyalássor végén. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Szeretném felhívni a Képvisel  Úrnak a figyelmét, hogy ez egy rendkívüli ülés, és 11-én tartunk 
rendes testületi ülést. Én is számtalan dologról szeretnék beszélni, csak mivel megkértek a 
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képvisel k egy része, hogy siessünk, és 9 órától nekem is programom van, ezért kérem, hogy 
akkor legyünk gyorsak és hatékonyak, csak az elengedhetetlenül szükséges legyen. Jó, 
köszönöm. Akkor ezzel a kiegészítéssel ki az, aki támogatja a napirendet? 
 
A képvisel -testület 11 igen szavazattal elfogadja a napirendet. 
 __________________________________________________________________________________ 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Megadom a szót Bolvári Ferdinánd képvisel  úrnak napirend el tt. 
 
Bolvári Ferdinánd képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. Nagyon rövid leszek. Kalocsa Város Környezetvédelmi 
Bizottsága egyetértésben a város vezetésével a 2025-ös országos TeSzedd mozgalomba 
nevezett, mint Környezetvédelmi Bizottság. Köszönöm szépen minden körzetben hivatalba 
került képvisel nek, hogy mindenki a körzetében vállalt egy akciós id pontot, ahova vár 
mindenkit szeretettel, egy nyitott akciópont lesz. Ezek föltüntetésre kerültek már több 
Facebook-oldalon, hamarosan fölkerülnek Kalocsa város honlapjára is. Arra szeretnék 
mindenkit kérni a lakosság részér l is, hogy csatlakozzanak ehhez. Én úgy gondolom, hogy a 
testület részér l ez egy nagyszer  kezdeményezés. A jelszava: tisztítsuk meg Kalocsát. 
Úgyhogy ez lenne az egyik. Köszönöm szépen. 
Akkor rátérnék a másodikra, azon a bizonyos házbizottságnak nevezett összejövetelen, amin 
szoktunk beszélgetni nem hivatalosan, elhangzott már egyszer az a kérdés részemr l 
Polgármester Úrhoz, hogy az uszoda energetikai pályázata nem világos még számunkra sem, 
de az emberek is kérdezik, hogy most lesz kútfúrás, nem lesz, miért ez lesz, miért az lesz? 
Akkor Ön azt mondta, hogy kezdeményezzünk egy olyan tájékoztatást, ahol illetékeseket is 
hívnak, akár a testületi ülésnek egy utolsó napirendi pontjaként, kinyitva ezt a lakosság felé, de 
szakmailag, tehát rendbe tenni ezt a dolgot, hogy ez a nettó egymilliárd Forint mire és miért 
arra lesz elköltve? Nagyon szeretnénk ezt tudni. Ön elmagyarázta ezt nekünk ott ezen a zártkör  
megbeszélésen, mi már értegetjük, de a lakosságnak nem tudjuk ezt átadni. Arra szeretném 
kérni, hogy szervezze meg, hogy egy mindenre kiterjed  tájékoztatást kapjanak akár a lakosok 
is, de mi is, itt lehessenek, sajtónyilvános legyen. Köszönöm szépen, ez lett volna a második.  
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm. Akkor rá tudunk térni az 1. napirendi pontunkra. Köszöntöm Turi képvisel  urat, a 
jegyz könyvnek mondom, kiegészül a testület. 
 ___________________________________________________________________________  
 
Turi Tibor képvisel  8:20-kor megérkezik, a képvisel -testület 12 f vel folytatja az ülést. 
 __________________________________________________________________________________ 
 

1. Konzorcium alapítása és fejlesztési igény benyújtása a Versenyképes Járások 
Program keretében 
El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 

 
(Az el terjesztés írásban mellékelve.) 

 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
A sürg sség okát már elmondtam. Kérdezem a Tisztelt Képvisel -testületet, van-e ezzel 
kapcsolatosan kérdés vagy észrevétel? Amennyiben nincs, akkor tudunk szavazni, köszönöm. 
Szavazás következik, ki az, aki támogatja így ebben a formában az el terjesztést? 
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A képvisel -testület 12 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 50/2025 számú határozat 
Konzorcium alapítása és fejlesztési igény benyújtása a Versenyképes Járások Program 
keretében 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete  
 

1.) egyetért azzal, hogy Kalocsa Város Önkormányzata a Kalocsai járás 14 települése által 
létrehozandó konzorcium tagjaként, illetve mint konzorciumvezet  részt vegyen és 
fejlesztési-, majd támogatási igényt nyújtson be a Versenyképes Járások Program 
keretében, a Településüzemeltetés f  kategória Közbiztonság fejlesztése, közvilágítás 
fejlesztése célterületre vonatkozóan,  
77 373 348.- forint vissza nem térítend  támogatási összeg mellett. 

 
2.) hozzájárul ahhoz, hogy Konzorciumi Együttm ködési Megállapodás kerüljön 

megkötésre az el  pontban nevesített Program el készítése, benyújtása céljából. 
 

3.) megbízza a polgármestert az 1-2. pontban meghatározottak lebonyolításával, a 
konzorciumi együttm ködési megállapodás aláírásával. 

 
Határid : folyamatos 
Felel s: Dr. Bagó Zoltán polgármester 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Akkor ismét Bolvári képvisel  úrnak adom meg a szót napirend után. 
 
Bolvári Ferdinánd képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. Egy rövid kérdésem lenne. Azt beszélik a városban, hogy a 
Szociális Központ összes dolgozója aláírt egy petíciót, amellyel Polgármester Úrhoz fordultak. 
Azt szeretném kérdezni, igaz-e ez, és amennyiben igaz, van-e Önnek esetleg arra valamilyen 
terve, hogy az általuk megfogalmazott problémákat hogyan tudjuk orvosolni? A következ  
kérdésem, hogy veszélyben forog-e a szociális ellátás Kalocsán? Ugyanis azt is beszélik a 
városban, hogy a kórház hasonló jelleg  osztálya, amely megalakult, toboroz embereket. És azt 
is beszélik, hogy komolyabb bérért, mint amit mi tudunk fizetni. Azt szeretném kérdezni, hogy 
van-e erre valamilyen terv, van-e olyan információ, amelyet megoszthat velünk? Miben tudjuk 
segíteni a szociális intézmény dolgozóit, hogy legyen jöv képük itt az intézményben dolgozni? 
Köszönöm. 
 
 
 



7 
 

Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Képvisel  úrnak az „azt beszélik a városban” felvetései azok nekem mindig olyan kérdést 
generálnak, hogy a városban beszélik ezt, vagy Képvisel  Úr terjeszti ezt a városban? Ez sosem 
volt tiszta számomra. Igen, a Szociális Központtól petíciót nem kaptam, de egy delegáció volt 
bent nálam tegnap, és ezzel a delegációval beszélgettünk. Igen, k jelezték, hogy elég nagy az 
intézményben az elvándorlás, hiszen nagyon alacsonyak a bérek. Én tájékoztattam ket arról, 
ami egyébként a költségvetési tárgyalási jegyz könyveinkben már január óta szerepel is, és szó 
szerint nem tudom idézni, de nagyjából úgy szól, hogy Kalocsa Város Önkormányzata és annak 
vezetése tudja, hogy nagyon alacsonyak a bérek, ezért a költségvetés el rehaladása kapcsán 
szeretné ezt a bérkérdést valahogy rendezni. Itt konkrétan egyébként egy ügy van, amit azt 
beszélik vagy azt gerjesztik valakik a városban, hogy tavaly kaptak cafeteriát a szociális 
intézményben lév  dolgozók. Hogy most politikai alapon vagy nem politikai alapon, ez 
részletkérdés, de az biztos, hogy ez egy egyszeri lehet ség volt, amit a kampányid szakban 
kaptak, és az is látszik a költségvetési el rehaladásból, hogy ennek az anyagi terheinek egy 
részét már az új önkormányzat állja. Ett l függetlenül egyébként szoros egyeztetésben a 
Pénzügyi Osztállyal és Alpolgármester Úrral mi múlt héten pénteken egy ilyen elvi döntést 
hoztunk vezet in, pontosabban menedzsmenti értekezleten, aztán hétf n err l tárgyaltunk is 
vezet in, hogy látunk arra részmegoldást és lehet séget, hogy ahogy a költségvetés el rehalad, 
úgy az ilyen jelleg  kérdéseket a Szociális Központban részben el tudjuk kezdeni kezelni már 
idén is. Ennél több konkrétumot nekik se mondtam és a képvisel -testületnek se mondok, mert 
ez gazdálkodási kérdés. És egészen addig, amíg olyan vis maiorok bejönnek a rendszerbe, mint 
például a színház tet szerkezetének a beázása, ahol kiderült, hogy nem olyan a KIK-nek a 
mondjuk úgy, hogy a biztosítási környezete, ami megnyugtató, és ez most újra szervezést 
igényel, vagy újra tervezést igényel, addig ezt a kérdést nagyon óvatosan kezeljük. De mi már 
látunk megoldást Alpolgármester Úrral, hogy ezt kezeljük, és amikor ott tartunk, akkor 
természetesen a dolgozókat is, meg a képvisel -testületet is tájékoztatni fogjuk. A másik, hogy 
veszélyben van a szociális ellátás, szubjektív véleményt tudok mondani, veszélyben van. De ez 
nem most keletkezett, meg nem az elmúlt hónapokban keletkezett, meg nem az elmúlt években 
keletkezett,  hanem  az  elmúlt  évtizedekben.  Tehát  ez  egy  strukturális  probléma,  ez  
kormányokon átnyúló strukturális probléma. Ennek része egyrészt a szakfeladatoknak az 
ellátásában hozzáért  embereknek a nagymérték  kivándorlása az országból, része az, hogy 
megváltozott a szociális feladatellátó embereknek a képzési rendszere, és manapság már 
néhány hónapos tanfolyammal is lehet valaki ápoló, amely ápoló például valóban át tud menni 
a kórházi rendszerbe segédápolónak, és egyb l bruttó 100.000 Forinttal többet keres, mint az 
önkormányzati fenntartású szociális otthonban. Igen, ezt tudjuk, ezt érzékeljük. Ez egyrészt 
kormányzati megoldásra vár. Egyébként én hiszek a kormány azon bejelentésében, ami arról 
szól, hogy 2026. január 1-jét l egy több mint 30 százalékos béremelés van beígérve ennek a 
rendszernek. Én azt gondolom, hogyha a kormány az óvodapedagógusok bérét meg tudta 
oldani, az egészségügyi dolgozók bérét meg tudta oldani, a minimálbért el re kiszámíthatóan 
letervezte, akkor a kormány szerintem ezt is komolyan gondolja, különös tekintettel arra, amit 
Borbola képvisel  úr is mondott, hogy választási év jön. Nem gondolnám azt, hogy a kormány 
a választások el tt ezt az ígéretét nem fogja betartani. Tehát a szférában dolgozók, tudom, hogy 
az látszódott tegnap, hogy nem hisznek benne, de én azt gondolom, hogy ezzel a 30 százalékos 
béremeléssel szerintem kalkulálhatnak január 1-jét l. Az egy más kérdés, hogy szintén 
koncepcionális központi kormányzati gondoskodáspolitikai tézis, hogy a kalocsai kórház 
ellátórendszerében milyen átalakításokat végeznek, és hogy milyen irányba tolják az 
ellátórendszert. Ez ellen Kalocsa Város Önkormányzata semmit nem tud tenni, az elszenved je 
ennek tulajdonképpen. Ezt egyébként a dolgozók is tudják. És ami a mi részünk, hogy a 
feladatellátás szempontjából van az önkormányzatnak B terve, tehát a szociális ellátórendszer 
mint olyan, az továbbra is tud m ködni a városban. Adott esetben, hogyha valóban nem váltja 




